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PROTOKOtr- Nr 42. tZOtt

ze wsp6lnego posiedzenia Komisji:
- Rewizyjnej
- Strategii, Budzetu, Gospodarki i Rolnictwa,
- OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji
- Bezpieczefi stwa Publiczneg o, Zdrowra i Opieki Spolecznej

Rady Miejskiej w Parczewie, kt6re odbylo sig 9 maja 2017 r.

Rozpoczgcie posiedzenia: godz.. 1000.

Zakohczenie posiedzenia: godz. 1540.

ProtokolowalaBoaenaTopolewska - Inspektor ds obslugi Rady w Urzgdzie Miejskim
W posiedzeniu udzial wzigli czlonkowie komisji wg zal4czonej listy obecnoSci.

Wszyscy czlonkowie komisji byli obecni

Ad, 1

Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej Osm6lski Zygfryd otworzyl posiedzenie i zglosil

wniosek, aby prowadz4cym posiedzenie byl radny WiSniewski Adam - przewodniczqcy

Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. Wniosek zostal przyjgty jednogloSnie, w
zwiqzku z powyaszym, posiedzenie prowadzil p, WiSniewski Adam - przewodnicz4cy

Komisji OSwiaty, Kultury, Sportu i Rekreacji.
Przewodni c,z1cy powital obecnych, na podstawie list obecnoSci stwierdzil, ze wszystkie

komisje posiadajq quorum do podejmowania praw'omocnych rozstrzygni96. Nastgpnie

przedstawil proponowany porz4dek posiedzenia.

2. Przyjgcie protokolu ze wsp6lnego posiedzenia Komisji w dniu 24 kwietnia 2017 r,

3. Przyjgcie protokolu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 24 kwietnia 2017 t,

4. Przyjgcie protokolu z posiedzenia Komisji Strategii w przerwie sesji w dniu 25 kwietnia

2017 r,
5. Prezentacja Aktualizacji Lokalnego Programu Rewitalizacji dla m. Parczew na lata 2017-

2023.
6. Dyskusja.
7. Analizakoncepcji organizacyjnej pracy szkol dla ktorych jednostk4 prowadz4c4 jest Gmina

Parczew.
8. Informacja o pracach zwrqzanych z projektem herbu Parczewa.

Zapytal, czy do przedstawionego porzqdku posiedzenia bqd4 wnoszone uwagi?

Priewodniczqcy Komisji Oswiaty WiSniewski Adam zglosil wniosek aby zdiq(, z porz4dku

posiedzenia pkt. 2 ze wzglgdu na to, iz nie zd4lyl zapoznac sig za treSci4 protokolu.

W wyniku glosowania, kaada z komisji przyjEla wniosek o zdjgcie pkt 2 z porz4dku

posiedzenia wigkszoSciq gtosow
Nastgpnie Przewodniczqcy poddil, porz4dek po zmianie pod glosowanie

W wyniku glosowania porz4dek posiedzenia zostal przyigty jednogloSnie.

Ad.2 - zdjEty zporz1dku.
Ad.3
przewodnicz4cy Komisji Rew@jnej poinformowal, te projekt protokolu czlonkowie komisji

otrzymali drog4 e-mailow4 i mozna bylo wnosid uwagi.

Uwag nie wniesiono, wigc Przewodniczqcy poddal przyjgcie protokotu pod glosownie

Komisji.
W wyniku glosowania protok6l zostal przyigty jednogloSnie'

Ad.4
Przewodniczqcy Komisji Strategii poinformowal, 2e projekt protokolu czlonkowie komisji

otrzymali drog4 e-mailow4 i mozna bylo wnosi6 uwagi.

Uwag nie wniesiono, wigc Przewodniczqcy poddal przyjgcie protokolu pod glosownie

Komisji.
W wyniku glosowania protokol przyiEto jednogloSnie.
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Ad.5
Aktualizacjg Lokalnego Programu Rewitalizacji dla m. Parczew na lata 2017-2023
przedstawila w formie prezentacji multimedialnej p. Joanna Bityk - przedstawiciel firmy
EKO.GEO.
Nadmienila, ze celem opracowania bylo stworzenie dokumentu, na podstawie kt6rego gmina
bgdzie mogla ubiega6 sig o Srodki unijne. Prace byly prowadzoie w spos6b ekspercto-
partycypacyjny' Eksperci spotykali sig na konsultacjach z przedsrawicielimi roznych grup
spolecznych. Przeprowadzona zostala diagnoza, na podstawie ktorej .v{rlznaczono obszar
zdegradowany i obszar rewitalizacji. W trakcie dzialafi prowadzone byty konsultacje,
spotkania, warsztaty, na ktorych przyjmowane byly wnioski i uwagi dotycz4ce proponowanego
obszaru. Tworzenie projektow oceniane jest pod k4tem rozwi4zywuriu 

- 
problemJw

spolecznych a projekty inwestycyjne majq sluzyi funkcjom spolecznym.

Ad.6
Przewodni czEcy pos iedzeni a otworzyl dyskusj g,
Z'ca Burmistrza Boiym Michal dodal, ze program, kt6ry radni otrzymali jako material do
dyskusji, jest nadal projektem ijeSli bgdajakie6 uwagi lub niescisloSci, to prori o zglaszanie.
P- Joanna Bityk podzigkowa\a za zaangalowanie, prosi o uwagi do przeditawionej propozycji,
dodala, 2e dokument ten zawiera Sciezk4 aktualizacji i moZna bgdzie go aktualizowa6.
Burmistrz Parczewa Kgdracki Pawel podkreSlil, ze jesteSmy pod presj4 czasu, gdyz do
korica maja musimy juz przygotowai dokument, kt6ry bgdzie poddany ocenie prru Urz4d,
Marszalkowski. PowinniSmy sig skupid szczeg6lnie na inwestycjach, na kt6re musimy
zabezpieczyi Srodki finansowe na dokumentacjg. Na polowg sierpnia powinniSmy juz bye
dokumentacyj nie przy gotowani.
Radny Wi5niewski Adam zapytal,jaki bgdzie zakres rzeczory zad,aniaBezpieczny Parczew -
centrum monitoringu? Gdzie bgd4 kamery, ile ich bgdzie, w jakim miejscu bgdzie centrum
monitoringu i kto bgdzie obserwowal kamery?
Burmistrz odpowiedzial,2e monitorowane bgd4 wszystkie projekty ujgte w programie, atakze
centrum miasta. ChcielibySmy, aby centrum monitoringu znajdowalo sig w Komendzie
Powiatowej Policji.
Radny WiSniewski Adam zapytal, czy wiemy ile kamer zostanie zamontowane w miescie?
Burmistrz odpowiedzial,2e monitorowane bgd4 wszystkie projekty ujgte w programie, atakae
centrum miasta. ChcielibySmy, aby centrum monitoringu znajdowalo sig w Komendzie
Powiatowej Policji.
Z-ca Burmistrza dodal, ze iloS6 kamer bgdzie pochodn4 iloSci inwestycji przyjgtych do
programu rewitalizacj i.
Radna KopiS Monika zapytala, czy kamery bgd4 tylko w obszarze rewitalizacji?
Z-ca Burmistrza odpowiedzial, 2e w pierwszym etapie tak, natomiast w p6iniejsrym czasie
bgdzie molnarozszerzac obszar monitorowany na inne czgsci miasta.
Radny WiSniewski Adam zapytal, czy przyjgte do projektu 200 tys. zl pozwoli na taki system,
ktory bgdzie mogl byd rozbudowywany.
Z-ca Burmistrza odpowiedzial, Le to s4 koszty wstgpne.
Radny Szych Henryk zauwa|yl, 2e dzisiaj jest przedstawiana prezentacja programu,
natomiast na konsultacjach w dniu26 kwietnia zgloszono wiele wniosk6w i uwag. Proponuje,
aby w dniu dzisiejszym nie opiniowad dokumentu, gdyl radni powinni miei dokument
kompletny. Radny poinformowal,2e zglosil wnioski do dokumentu i nie otrzymal odpowiedzi,
czy zostaly one uwzglgdnione. SpoSrod zgloszonych wniosk6w nie ujqto wniosku dotycz4cego
potrzeby restaurowania obiekt6w zabytkowych. Mamy drewnian4 dzwonnicg wpisan4 na listg
obiekt6w zabytkowych, kt6ra wymaga odrestaurowania. Wykonanie restauracji dzwonnicy
wzmocniloby kreowany produkt turystyczny szlak pielgrzymkowy. Radny wnosi, aby w dniu
dzisiejszym skupid sig na om6wieniu tematu, ktory zostal wyprowadzony z porz4dku obrad
sesji w dniu 25 kwietnia, czyli przeznaczeniu Srodkow na opracowanie dokumentacji dla
wybranych projekt6w .

Z-ca Burmistrza poinformowal, 2e nie mamy jeszcze opinii Urzgdu Marszalkowskiego
i opinii Srodowisko!\ych. Dzisiejszym tematem jest prezentacja dokumentu. JeSli chodzi o
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dzwonnicg, to leiry ona na granicy obszaru rewitalizacji, natomiast przy obiektach sakralnych
jest jeszcze problem tego typu, ze obiekty te musialyby utraci6 funkcje tymczasowe apoprzez
rewitalizacjg nalezaloby nadad im nowe funkcje.
Burmistrz poprosil, aby wszystkie uwagi, jakie sig nasuwaj4 w trakcie anahzy dokumentu

zostaly przekazane na piSmie.

Radny Srych Henryk nadmienil, ze aktywnie uczestniczyl w konsultacjach, zglosil wiele
wniosk6w, ktore byly notowane przez projektant6w i jest zainteresowany losem tych
wnioskow.
Z-ca Burmistrza podkreSlil, 2e nie pomijamy obiektow zabytkowych, w projekcie

uwzglgdniona jest hala targowa, jadlodajnia, budynek dworca PKP.

Radny Srych Henryk uwaZa, 2e powinniSmy pokazac takile zabyki poza obszarem

rewitalizacji, gdyl co roku Marszalek Wojewodztwa przeznacza Srodki na odnowienie

zabytkow i nawet je6li nie mozemy tego wpi4i do projektu rewitalizacji, bgdzie to sygnal, ze

problem jest przez nas zauwazony.

P. Bityk Joanna potwierdzila, 2e mohna te obiekty wpisai, co moze przyczynic sig do

mozliwoSci pozyskiwania Srodk6w z innych program6w.

Radny Gol4b Lukasz zapytal., czy parking zuzlowo-kamienny przy cmentarzu jest objqty

programem rewitalizacj i.
P. Bityk odpowiedziala,2e nie jest.

Burmistrz wnosi, aby, jezeli bylaby taka mozliwo56, wpisad obszar przy Bazylice, gdyz nie

jest to obszar zamieszkaly, wigc nie przekroczymy dopuszczalnej liczby mieszkaric6w. JeSli nie

bgdzie takiej mozliwoSciteraz,to bgdzie to wniosek o dopisanie przy aktualizacji planu.

Radny WiSniewski Adam sformulowal konkluzjg, aby jeSli bgdzie taka mozliwoSd poszerzy6

teren iewitahzacji o plac przyBazylice i wl4czy6 do rewitalizacji budynek dzwonnicy itzw.
starej plebanii. Uwaza, 2e sprawa dzwonnicy jest istotna, to wazny zabytek Parczewa i warto

zalai iig t4 spraw4. Zaproponowal przekazanie sprawy pracownikom Urzgdu, w celu

prowadzenia rozm6w z Paraftq.
Radny Gol4b tr ukasz dodal, 2e molnatelwl4czy6 teren parkingu.

Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw zaproponowal, aby r6wnolegle, zloiryc wniosek

do Urzgdu Itiarszalkowskiego i jednocze6nie prowadzic rozmowy z Parafi4. JeSli Urz4d

Marszaliowski pozwoli rozszerzyi, to w6wczas wlqczymy, a jeSli mialoby to spowodowad

odrzucenie wniosku przezlJrzqd Marszalkowski, to wl4czymy przy pierwszej aktualizacji'

Radny WiSniewski Adam zapytal,jaki jest zakres rzeczory projektu ,,Kulturalny Parczew"?

Z-ca Burmistrza odpowiedzial, Ze s4 to dzialania realizowane ptzez PDK i organizacje

pozarz4dow e w dziedzinie kultury'
itadny Golqb Lukasz zapytal, czy bgdq w tych dzialaniach gry planszowe o Parczewie?

NaleSnikamia w centrum Parczewa - jakoS nie przystaje do dzialari rewitalizacyjnych w

centrum miasta.
Z-ca Burmistrza odpowiedzial, Ze to jest inicjatywa prywatna. Dobrze oceniane s4 takie

inicjatywy, kt6re generuj4 dodatkowo miejsca pracy.

naina KopiS Monika zapytala, ile miejsc pracy jest przewidziane w tych punktach?
p. Jarosz Magdalena - pracownik Referatu Promocji odpowiedziala,2e ok. 5-7 miejsc'

Radny Czarnacki Wieslaw stwierdzil, 2e mole trzeba bylo projekt ELPARu wpisa6, gdyZ to

sig dotrze wpisuje w sferE prywatn4. Te projekty s4 w treSci dokumentu a realizowane sqptzez

prywatne podmioty.^p.-.louoru 
Bityk odpowiedziala,2ejest taka mozliwoS6, gdy| np. 100 miejsc pracy poza

obszarem rewitalizacji bgdzie wptywalo na bezrobocie w obszarze rewitalizacji. Jest to do

monitorowania.
przewodniczqcy Komisji Strategii Srych Henryk wnosi o zajgcie siE przedsigwzigciami, na

kt6re musimy przeznaczyi Srodki na dokumentacjg.
przewodnicz4cy posiedzenia Wisniewski Adam przedstawil przedsigwziEcia wg kolejnoSci:

1. Zagospodarowanie parku prz.v ul. Plac WolnoSci - Srodki na dokumentacjE 70.000,- zl.

R"dry Srch Henryk zaznaczyl, ze wbrew temu co proponowal Konserwator Zabytkow,

trzebi tak podejS6 do tego terenu w ten spos6b aby nie doprowadzi6 do powstania golego

placu, tylko maksymalnie oszczEdzic istniej4c4 tam zieleri'
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Za uwzglgdnieniem tego punktu glosowaio l3 czlonkow komisji, I glos wstrzymuj4cy.
2. Prz.vwr6cenie funkcji rekreacyjnych zalewu miejskiego - na dokumentacjg 50.000,- zl.
Radny Srych Henryk zapytal, czy planowane przedsigwzigcie osoby fizycznej w s4siedawie
zalewu bgdzie w obszarze rewitalizacji? Na ile te dwa projekty mog4 sig wzajemnie
wzmocnid? Czy jest to juz teren miejski cry obszar poza granicami miasta, gdy|jest to istotne
przy tzyskiwaniu pozwolenia na budowE.?
Radna KopiS Monika zapytala, czy bgdzie przejScie migdzy zalewem a tym obiektem
gastronomicznym, czy trzeba bgdzie wychodzic na drogg 815?
Burmistrz odpowiedzial, 2e ta inwestycja jest na liScie projekt6w wpisanych do planu
rewitalizacji realizowanych przez prywatnych inwestor6w i musimy umozliwii planistycznie
jej realizacjE, w tym celu trzeba bgdzie wprowadzi6 zmiang w studium i planie
zagospodarowania. Bgdzie to obiekt restauracyjny, wigc moze byc wspomagaj 1cy przy
zalewie, Nie bgdziemy wlaScicielowi dzialek utrudniai inwestowania, my bgdziemy poruszai
sig w obrgbie dzialek, kt6rych gmina jest wlaScicielem.
P. Grzegorz Kazanowski Kierownik Referatu Techniczno-Inwestycyjnego powiedzial, ze
co tego, czy jest to jeszcze teren miasta czy juZ wiejski musialby sig upewnii, ale chyba jest to
jeszcze przy ul. Lipowej.
Radny Wr6blewski Adam zapytal, czy jest nad zalewem przewidziane kqpielisko?
Z-ca Burmistrza odpowiedzial, ze nie przewidujemy k4pieliska strzezonego.
W wyniku glosowania punkt ten przyjgto jednogloSnie.
3. Rewitalizacja bud)rnku dworca PKP wraz z terenem przyleglym - dokumentacja 60.00 O,- zl.
Burmistrz nadmienil, ze na chwilg obecn4 nie doszlo do spotkania przedstawicieli PKO PLK
i PKP NieruchomoSci w tej sprawie. PKP PLK deklaruje chgc przekazania gminie budynku
dworca wrazzprzyleglym parkiem, ale procedura nie jest jeszcze rozpoczgta. Burmistrz d4zy
do tego, aby do spotkania doszlo.
Radny Gol4b Lukasz zapytal, czy do polowy sierpnia, czyli w 2,5 miesi4ca jesteSmy w stanie
przygotowai sig do rewitalizacji.
Burmistrz odpowiedzial, 2e dokumentacyjnie jesteSmy w stanie, ale jest kwestia inwestycji na
nieruchomoSciach, kt6re jeszcze nie sq naszq wlasnoSci4.
Radny Czarnacki Wieslaw wnioskuje o wykreSlenie tego punktu, gdyz PKP sig rozwija i nie
wiadomo w jakiej czgsci ta linia, po okresie przejSciowym, zostanie. JeSli koleje odzyskaj4
swoj4 formg, to kolej bgdzie musiala te budynki odnowii, poza tym s4 urz4dzenia, kt6rych nie
da sig oddzielid.
Burmistrz poinformowal, ze jesli chodzi o urz4dzenia, to nie ma konfliktu.
Z-ca Burmistrza podkreSlil, ze rewitalizacjato dlugotrwaly proces, dzisiaj dyskutujemy nad
dzialaniami, kt6re realizowane bgd4 w kolejnej kadencji. Bylby przeciwny wykre6leniu tego
budynku z dokumentow gdyz byc mole, w perspektywie czasu bgdzie mozliwe pozyskanie
Srodk6w takle przez kolej na odnowienie budynku. Natomiast nie ma co hczyt ru io, 2e kolej
zrewitalizuje otoczenie. Zdaniem ekspert6w teren ten doskonale sig wpisuje w nasz projekt.
Radny Gol4b l-ukasz takile uwuila, 2e nie powinniSmy zawgilac terenu. Trzeba maksymalnie
teren utrzyma6 a jeSli jest moZliwo66, to dopisywac.
Radny Czarnacki Wieslaw stwierdzil, 2e moze to zostai, jako wypelniacz, ale nie
przeznaczajmy teraz Srodkow w bud2ecie.
Radny Wr6blewski Adam uwaha, 2e Zle sig stalo, 2e nie doszlo do spotkania z
przedstawicielami kolei, ale pozostawid tego tematu tak jak on jest tez nie mozna. Bylby
ostroZny co do wykreSlenia.
Glosowanie: kto jest za wpisaniem budynku do zadah inwestycyjnych?
4 za,9 przeciw, I wstrzymuj4cy.
Nie bgd4 ujgte w budzecie Srodki na dokumentacjg.
4. Rewaloryzacja parku miejskiego przy ul. l1 Listopada - 32.000,- zl na dokumentacjg.
Radny Wr6blewski Adam zapytal, czy zostaly wyjaSnione sprawy z Gmin4 Zydowsk4 co do
charakteru inwestycj i?
Burmistrz wyjaSnil, 2e zadania te s4 w gestii Wojew6dzkiego Konserwatora Zabytkow. JeSli
bgd4 potrzebne konsultacje z Gmin4 Zydowskq, bgdzie je prowadzil Konserwator Zabytkow.
W wyniku glosowania punkt ten przyj gto I 2 glosam i za, przy 2 glosach wstrzymuj 4cych.
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5. Centrum Spotkan Miqdzypokoleniowych w lokalu przy ul. l1 Listopada 62 -- 44.000,- zl na

dokumentacjE.
Kierownik Referatu Techniczno-Inwestycyjnego Kazanowski Grzegorz dodal, 2e to
zadanie zostalo rozszerzone o pkt l1 razem zrewitalizacj4 osiedla Polna -lqcznte 79.000,- zl.
Radny Gol4b tr ukasz zapytal, na jakiej zasadzie bgdzie wlasnoS6 lokalu?
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw odpowiedziil., ze nazasadzie umowy u?yczenia.
Burmistrz dodal, ze uwzglEdniona bEdzie takze amortyzacja budynku.
W wyniku glosowania punkt ten przyjgto jednogloSnie.

6. Szlak turystyczno-rekreacyjny wzdluz rzeki Konotopy.
Burmistrz Parczewa Kgdracki Pawel nadmienil, 2e nie ma tego zadania w uchwale

budzetowej. Jest w planie, ale ze wzglgd6w planistycznych trzeba najpierw dokonad zmian w
planie zagospodarowania polegaj4cych na terenu przeniesienie na bulwar na drug4 strong rzeki
Konotopy. W uchwale jest 28.000,- zl na dokumentacjE zagospodarowania zbiegu rzek

Piwonii i Konotopy.
Radny Czarnacki Wieslaw uwala,2e trzeba to zadanie wprowadzii na odcinku od ul. Bema

do ul. Aleje Jana Pawia II, aby zrobii tam bulwar.
Burmistrz jest przeciwny wyasygnowaniu Srodkow na ten cel, gdyz teraz nie jesteSmy w
stanie zrobic na to dokumentacji.
Z-ca Burmistrza dodal, ze teren zbiegu rzek Piwonii i Konotopy jest ujEty do dokumentacji
jako I odcinek bulwaru, zostal ten teren zgloszony ptzez mieszkaric6w na konsultacjach,

natomiast na przestrzeni 6 lat realizacji calego programu jest caly bulwar. Sam zbieg rzek byl
juz wczeSniej przewidziany do rewitalizacji z programu Ryby, ale z braku Srodk6w zostal on

przesunigty w czasie. KiedyS byi tam teren rekreacyjny i mieszkancy prosz4 o przywr6cenie tej

funkcji.
Radny WiSniewski Adam podziela zdanie radnego Czamackiego, 2e bulwar od ul. Bema do

ul. Al. Jana Pawla II jest potrzebny, natomiast w stronE zbiegu rzek, uwaza 2e byloby mate

zainteresowanie spoleczne.

Radny Wr6blewski Adam nadmienil, iz pamigta czasy, kiedy tam dzieci i mlodzie? aktywnie

spgdzaty czas. Jest zatym, aby ten teren przywroci6 do rekreacji. Nie bqdzie to kolidowalo z

bri*u... wzdlu| rzeki. lJwaaa, ze tym terenem bytoby wigksze zainteresowanie ni? przy

zalewie.
Radny Czarnacki Wieslaw takae zna ten teren, jest to teren potencjalnie zalewowy, ponadto

sq tam elementy infrastruktury kanalizacyjnej. Wladze miejskie ok.25lat temu zajmowaly sig

tym terenem. Zdaniem Radnego nie nadaje sig on pod rekreacjg.

ia pozostawieniem wniosku na dokumentacjg zbiegu rzek Piwonii i Konotopy glosowalo 2

czlonk6w komisji, przeciw - 8 i 4 wstrzymalo siE od glosu.

Radny Szych Henryk zglosil wniosek o zmiang nazv\ry na ,,Szlak rekreacyjno-turystyczny

wzdlvit rzeki Konotopy od ul. Bema do Al. Jana Pawla II" - bez przeznaczania w chwili

obecnej Srodkow na dokumentacjE.

W wyniku glosowania wniosek przyjqto jednogloSnie.

7. Rewaloryzacja jadlodajni wraz z nadaniem nowych funkcji - 42.000,- zl na dokumentacjE.

W wyniku glosowania punkt ten przyjgto jednogloSnie.

8. Zu*o.rodato*arri. putku -igdr, ,1. O*.odo*4 i ,1. KoS.i.lnU - 13'000,- zl na

dokumentacjg.
Radny WiSniewski Adam podkreSlil, ze teren ten Swietnie wpisuje sig w teren rewitalizacji.

W wyniku glosowania punkt ten przyjqto jednogloSnie'

9. Miodzieiowy oSrodek kultury - Stara kotlownia - 20.000,- zl na dokumentacjg.

R"dry WtSniervski Adam poinformowal, 2e w budynku Gimnazjum jest pomieszczenie ok'

7 x li m po kotlowni. Adaptacja takiej sali do dziil.aA prokulturowych dla mlodziezy jest

bar dzo dobrym dzialaniem.
W wyniku glosowania punkt ten przyjqto jednogloSnie.

10. Pomnik NiepodlegloSci wraz z przylegtvm terenem.

W wyniku glosowania punkt ten przyjqto jednogloSnie'

11. Bezpieczny Parczew - centrum obslugi monitoringu'
p.r.*"drrt.z4cy Rady nadmienil, 2e w zalqczniku dzisiejszym nie ma wymienionej kwoty na
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dokumentacjg. Zapytal, czy jest potrzebna dokumentacja i jaka kwota jest potrzebna?
W poprzednim zal1czniku jest 10.000,- zl.
Radny Szych Henryk stwierdzil, i2 rozumie, 2e jest to kwota na centrum obslugi
monitoringu, a zakup sprzEtu bgdzie w poszczeg6lnych projektach.
Burmistrz proponuje, aby przyjqt,20.000,- zl na wykonanie dokumentacji technicznej.
W wyniku glosowania punkt ten przyjgto jednogloSnie.
Z-ca Burmistrza poinformowal, 2e na koniec maja, na sesjg bgdzie proSba o przeznaczenie
kwoty dla firmy konsultingowej, kt6ra napisze projekt.
Radny Wr6blewski Adam zapytal,jak4 kwotg mozemy pozyskai na rewitalizacjg?
Burmistrz odpowiedzial, 2e moze to byc 8,5 - 9 mln. zl. Jest jeszcze kwestia VAf, gdyz na
niekt6re przedsigwzigcia jest stawka 8Yo ananiekt6re 23o/o. Jelli pula bgdzie niewystarczajqca,
to koszty niekt6rych przedsigwzigd bgdziemy musieli pokryi z budzetu.
Radny Szych Henryk nadmienil, 2e reszt4 projekt6w zajmiemy sig przy akceptacji programu.
Zapytal, na czyich terenach bgd4 zlokalizowane place rekreacyjne, kt6re przewiduje do
wykonania Stowarzyszenie,,Razem dla P arczew a" ?
Burmistrz poinformowal, i2 jest to inicjatywa nie tylko stowarzyszenia ,,Razem dla Parczewa"
ale takze klubu Victoria. Ma powsta6 Pamptruck, bEdzie to na gruntach gminnych. Srodki bgd4
pochodzily od LGD Jagielloriska Przystaf".
Radny Srych Henryk proponuje, aby Radg zaznajomic z lokalizacj4. Pojawiaj4 sig Srodki z
LGR, Radny chcialby takze, aby zaznajomi6 RadE tak2e z mozliwoSciami inwestowania w
ramach LGR.
Burmistrz odpowiedzial, 2e z LGR moile uda nam sig wybudowai SkatePark. Wigkszosd
Srodk6w przeznaczona bgdzie na dzialania rybackie. Na dzieri dzisiejszy LGR nie oglosila
jeszcze ladny ch konk urs 6w.
Burmistrz poprosil czlonk6w komisji o to, aby przerwac dyskusjg na ten temat, gdyz wplynglo
pismo od ZarzEdu Powiatu Parczewskiego, w kt6rym Zarzqd zwr6cil sig z proSb4 o
zwigkszenie 6rodk6w na przebudowg drogi Parczew - Siemieri. Poprzednio koszty po naszej
stronie mialy wynosii 850.000,- zl, ana chwilg obecn4 koszty te wzrosly do 1.700.000,- zl,
czyh o 100%. Powiat oczekuje stanowiska do 10 maja i podjgcia uchwal do 15 maja.
Burmistrz widzi potrzebE realizacji tej inwestycji, bo droga jest w fatalnym stanie, ul.
Kolejowa tez sig sypie. Powiat bez wsparcia gminy nie jest w stanie tego zrealizowac.
Dofinansowanie zostaje bez zmian, czyli 4.000.000,- zl. Na gming Siemieri wypada ponad
2.000.000,- zl.
Na godzing l3oo zostal zaproszony Zarzqd Powiatu, aby wypowiedzial sig na temat tej
inwestycji i zamierzeri inwestycyjnych powiatu. Z informacji p. Skarbnik, kwota, kt6ra
przypada do wyasygnowania przez nasz4 gming bgdzie mozliwa do ud2wigniEcia, ale
ograniczy to nasze mo2liwoSci inwestycyjne. Mamy kosztorys na ul. Piwonia i ul.
NowowiejskE. W budzecie mamy zabezpieczone 630.000,- zl, a koszty wzrosly do ponad I
mln. Zl. Jest to inwestycja realizowana ze Srodk6w wlasnych.
Burmistrz prosi o podjEcie decyilr, ktor4 ulicg realizowac, aby moana bylo oglosid przetarg.
Radny Czarnacki Wieslaw powiedzial, 2e chcialby miei por6wnanie, gdyZ nie wiemy kto
kosztorysowal, a ma do czynienia z wieloma inwestycjami.
Kierownik Referatu Techniczno-Inwestycyjnego poinformowal, ze w zakres ul. Piwonii
wchodzi nowy asfalt, krawgzniki, kostka wjazdowa do granicy chodnika i studzienki, kostka
chodnikowa bgdzie wykorzystana ta sama. Na ul. Nowowiejskiej dodatkowo dojd4 nowe
chodniki, gdyltam nie ma, Ceny asfaltu wzrosly o 200%o.

Radny Czarnacki Wieslaw uwala, ze powinni6my realizowai to, co mamy w planie.
Kierownik Kazanowski wyjadnil, ze jeSli oglosimy przetargna caioSi inwestycji a nie dojdzie
do realizacji, to bgdziemy musieli przetarg w caloSci uniewaznic.
Przewodnicz4cy posiedzenia WiSniewski Adam powital czlonk6w Zarz4du Powiatu
Parczewskiego.
Burmistrz Parczewa przedstawil sentencjg pisma w sprawie zwigkszenia Srodk6w na drogg
Parczew - Siemieri i poprosil o przybli2enie zakresu rob6t na tej drodze oraz innych zamierzeh
inwestycyjnych w latach kolejnych.
Starosta Parczewski p. Jerzy MaSluch wyjaSnil, 12 powstal megaprojekt, ktory jest
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dofinansowany ok. 35%. Starosta nie ukrywa, ze jest to niskie dofinansowame, gdyZ wyniesie
ok. 4.800.000,- zl. Nie znaj4c zakresu prac, wstgpnie wartoS6 rob6t ustalono na ok. 9.000.000,-
zl.Po zleceniu wykonania dokumentacji okazalo sig, ze caloSi inwestycji bgdzie kosztowai w
granicach 12.600.000,- zl, stqd konieczno6i zwr6cenia sig do gmin Parczew i Siemieri o

zwigkszenie Srodk6w na ten cel.
Zakres robot bgdzie obejmowal 6 metr6w szerokoSci jezdni, po jednej stronie bgdzie chodniko-
Sciezka rowerowa, w terenie zabudowanym krawgzniki, parkingprzy torach na ul. Kolejowej.
Sciezki i chodnika nie bgdzie na grobli w Siemieniu. Koszty zostaly podzielone w ten spos6b,

2e 50o/o ponosi Powiat natomiast kolejne 50% gminy Parczew i Siemieri proporcjonalnie do

dlugo6ci drogi w ich obszarze.
Radny Czarnacki Wieslaw pobieznie wyliczyl, 2ebgdzie to ok. 1.400.000,- zl.
Radna Bojko Bo2ena stwierdzila, 2e widzimy potrzebg realizacji tej inwestycji. Zapytala, czy
gmina Siemieri potwierdziia juz swoj udzial?
Starosta odpowiedzial, ze Wojt Siemienia zaakceptowai propozycjg i prosil o przybycie na

sesjg.
Radna Bloch Barbara zapytal,a, czy zostalo juz wszystko uzgodnione z mieszkaricami Kol.
Koczergi, ktorych ogrodzenia wchodzily w pas drogowy?
Starosta odpowiedziil., ze nie ma obawy, ze zostanie coS naruszone. Chcemy wykonac
chodniko-Sciezkg tak, aby nie naruszyi ogrodzeri posesji.

Radny WiSniewski Adam uwaha, ze kwota 1.700.000,- zlto duzo, ale na terenie naszej gminy

bgdzie wykonany duzy odcinek drogi. rozumie, ze inwestycja zaczyna sig na rondzie przy

IJrzEdzie Miejskim, wzdlul ul. Kolejowej az do Siemienia. Uwala, ze to sluszna inicjatywa.
Radny Srych Henryk zapytil, co spowodowalo ten 100% wzrost koszt6w? Patrzqc na interes

mieszkaric6w Parczewa, drog4 strategiczn4 jest A1. Jana Pawla II. Jakie widzicie Panowie

perspektywy na realizacjg Al. Jana Pawla II? JednoczeSnie Radny \wala, ze powinniSmy ten

projekt realizowal, bo innego wyjScia nie ma, ale niestety wplynie negatywnie na mozliwoSci

wspolnej reahzacji inwestycji drogowych w przyszloSci?

Radny Czarnacki Wieslaw prosi o przyblizenie wyliczenia kwoty przypadajqcej dla gminy

Parczew
Starosta wyjaSnil co wchodzi w zakres koszt6w.

OdnoSnie pytania Radnego Szycha Henryka, nie jest to podwojenie koszt6w, gdyz

wczeSniej s za kwota byla podan a bez oszacowania.

Na ul. Al. Jana Pawla II mamy obecnie 1.800.000,- zl i robimy rozeznanie, kto wykona za tg

kwotg odcinek od ul. Kolejowej do ronda, bez chodnikow Bgdzie tam Srodkowy pas

zjazdov,y. W 2018 roku Powiat chcialby wybudowai rondo na skrzyZowaniu ul. Wojska

Polskiego i Al. JPII. Jest propozycja, aby powiat przej$ drogi wojewodzkie w centrum miasta.

TrzebateZzastanowii sig nad,,schetyn6wk4" w roku 2018lub 2079 na al. Jana Pawla II od

ronda na ul. Polnej do ronda, kt6re zostanie wybudowane na ul. Wojska Polskiego.

Radny Wr6blewski Adam stwierdzil, ze wiele spraw juz padlo w odpowiedzi. Jest za tym,
aby wykonai drogg do Siemienia.
Starosta nadmienil, iz struktura platnoSci zostalarozlolonana4lata, do roku 2020 roku'

Przewodnicz4cy Rady Naumiuk Miroslaw stwierdzil, 2e nasz udzial wzrasta o l00Yo, a

Starosta powiedzial, 2e na calej inwestycji jest mniej niL l00o/o wzrostu, wigc gdzie jest

rcznica?
Starosta odpowiedzial, ze od caloSci odejmuje sig stal4 kwotg dofinansowania.

Radny Wr6blewski Adam zapytal, czy grobla w Siemieniu miesci sig juz w tej kwocie? Czy

nie ma obawy, ze grobla zawyLy jeszcze koszty?

Starosta odpowiedzial, ze czasami trzeba pojS6 na drobne ustgpstwa, aby wykonad zadanie.

Burmistrz nadmienil, Ze inwestycjg trzeba wykona6, martwi nas to, 2e poziom

dofinansowania jest niski. Decydujemy o tym, 2e w ci4gu kolejnych 3 lat przekazujemy

L700.000,0 zl Powiatowi na tg drogg. Cieszy fakt, Ze przebudowa skrzyzowania na ul. Wojska

Polskiego dojdzie do skutku. Proponuje, ze jeSli Powiat mialby przejmowa6 drogi od ZDW, to

aby byly one w nalezytym stanie. Al. Jana Pawla II trochg sig odwlecze w czasie, ale moze

jeszczejeden odcinek uda nam sig zrealizowa6. Taka kwota przekazywana do Powiatu bqdzie

nam ograniczad inwestycje, nie tylko drogowe.
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Starosta nadmienil, 2e chcialby zrobit, takze nawierzchnig na ul. Mickiewicza. W ramach
PROW Powiat robi wiele inwestycji na drogach.
Burmistrz zapytal, czy naAl. Jana Pawia II i na nakladki s4 juZ ogloszone przetargi?
Starosta odpowiedzial,2e na Aleje jeszcze nie, na nakladki przetargjest ju2 rozstrzygnigty.
Radna Bojko Bo2ena zapytala, kiedy bgdq remontowane chodniki na Alejach?
Starosta odpowiedzial,2e nie ma takiej wiedzy.
Radny Wr6blewski Adam zasugerowal, 2e mogloby to byi w drugim etapie remontu,
poprawiloby to wskaZniki co do dlugoSci.
Burmistrz zasugerowal, aby Starostwo przeanalizowalo oplaty zazajEcie pasa drogowego, bo
cena jest bardzo wysoka, a gmina telpartycypuje w tych kosztach.
Starosta odpowiedzial, 2e nie wie, czy jest moZliwoS6 zastosowania innych stawek dla
samorz4d6w, a nie widzi powodu, aby obnizai stawki dla podmiotow prywatnych.
Radny Szych Henryk nadmienil, 2e istnieje potrzeba remontu drogi z Uhnina do Bialki, ktora
jestjuz w bardzo zlym stanie, a korzystaj 4zniej osoby przyjezdne.
Starosta odpowiedzial, 2e gmina Dgbowa Kloda nie jest zainteresowana poprawieniem stanu
tej drogi, a powiat nie ma mozliwosci, aby tg drogg zrobic z wlasnych srodk6w.
Radny Szych Henryk zapytal, czy jest juZ uzgodnione migdzy w6jtem DEbowej Klody a
Starostwem wejScie w pas drogowy zkanalizacj4 w Bialce?
Starosta odpowiedziai, 2e jest to w fazie uzgodniefr, jeSli bgdzie udokumentowana
koniecznoSc, to wyrazimy zgodg, ale potrzebne sQ tez uzgodnienia z wlaScicielami prywatnych
posesji.
Pan Jan Makarewicz - czlonek Zarzqdu Powiatu podzigkowal za pozytywne podejScie Rady
do tematu i zamil4 atmosferg.
Przewodnicz4cy posiedzenia WiSniewski Adam podzigkowal przedstawicielom Starostwa za
udzielone informacje, podkreSlil, Ze padlo wiele pozytywnych glos6w
Starosta podzigkowal za zrozumienie i wspanial4 atmosferg.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw proponuje przeglosowac propozycjg Zarzqdu
Powiatu, aby bylo wiadome, czy p. Skarbnik ma przygotowywai zmiany w budzecie.
Proponuje, aby sesja nadzwyczajna odbyla sig 15 maja o godz. 1400, natomiast posiedzenie
komisji o godz. 1300 w tym samym dniu.
P. Skarbnik Gminy Mak6wka Anna wypowiedziala siE, co do kwot przeznaczonych na
pomoc dla Powiatu na tg drogg, ze w latach 2019 i 2020 nie bgdzie problemu, natomiast w
WPF na rok 2018 trzeba bgdzie dokona6 przesunigi.
Burmistrz nadmienil, 2e musimy sig przygotowai, ze jeSli bgdzie przebudowa skrzyzowania
na ul. Wojska Polskiego z Al. Jana Pawla II na rondo, to kolejne 400.000,- zltrzeba bgdzie
wylo?y(,. Ograniczy to inwestowanie w nasz4 infrastrukturg, a w czerwcu chcemy sklada6
wniosek nakanalizacjg Wierzb6wka- Szytki. Zle sig stalo, ze do budowy ronda nie doszlo
2lata temu.
Radny Wr6blewski Adam prosi o zwr6cenie uwagi na przepusty w drodze do Siemienia.
Burmistrz poinformowal, 2e przepusty s4 ujgte w projekcie przebudowy.
Przewodniczqcy Rady prosi o zaakceptowanie proponowanej kwoty, bo gdybySmy sig nie
dolozyli, to bgdziemy Emi, ktorzy zatrzymali inwestycjg.
Radny Czarnacki Wieslaw zapytal, czy wida6 juL, jak wygl4da wykonanie dochod6w w I
kwartale tego roku?
P. Skarbnik odpowiedziala,2e jest nie2le.
Radna KopiS Monika zapytala, czy ma rozumied z wypowiedzi Starosty, ze odcinek Al. Jana
Pawla II Przejmie Zarz4d Drog Wojewodzkich?
Przewodniczqcy Rady uwaia, 2e nie jest to dobry pomysl, gdyz Aleja bgdzie
wyremontowana, a ulice, kt6re przejmie Powiat bgd4 do remontu.
Przewodniczqcy posiedzenia poddal pod glosowanie stanowisko, ze przyjmujemy wniosek
Powiatu Parczewskiego i udzielamy pomocy we wnioskowanej kwocie na wykonanie
przebudowy drogi z Parczewa do Siemienia.
W wyniku glosowania stanowisko zostalo przyjgte przez komisje pozytywnie jednoglo6nie.
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Ad.7
Wprowadzenia do tematu analizy koncepcji organizacyjnej pracy szk6l dla ktorych jednostk4

prowadzqc4 jest Gmina Parczew dokonal Przewodniczqcy posiedzenia WiSniewski Adam.
Powital dyrektor6w szkol i nadmienil, ze stoimy na progu zmian w systemie oSwiatowym. Dla
wdrozenia tych zmian, w naszej gminie zostal powolany zesp6l ds wprowadzenia reformy
oSwiaty. Zesp6l wypracowal stanowisko, zostaty podjgte uchwaly dotycz4ce sieci szk6l w
gminie. JesteSmy w dobrym momencie czasowym i organizacyjnym, aby zasiggn46 informacji
odnoSnie organizacji pracy szk6l, gdyz do korica maja arkusze organizacyjne zostan4 poddane

do zaopiniowania przez Kuratorium Oswiaty i zatwierdzofie przezjednostki prowadz4ce.

Kierownik Referatu Oswiaty i Kultury - Stanislaw Chojak poinformowal, 2e wdrazanie

reformy zakoirczylo sig podjgciem wymienionej Uchwaly, od wrzeSnia na terenie Gminy
funkcjonowad bgd4 trzy szkoly, oraz zesp6l plac6wek szkolnych w Przewloce do 21 kwietnia
dyrektorzy szk6l mieli przygotowai arkusze organizacyjne do zaopiniowania przez zwtqzki
zawodowe.
Z-ca Burmistrza Bo2ym Michal dodal, ze 8 maja arkusze zostaly wyslane do Kuratorium i

czekamy na opinig.
Kierownik Chojak Stanislaw przedstawil w formie zestawienia tabelarycznego stan

zatrudnienia w poszczegolnych plac6wkach na rok szkolny 201712018 w zestawieniu ze

stanem obecnym atakirc przewidywane koszty zwrqzane z wprowadzeniem nowego arkusza, w
odniesieniu do poszczegolnych plac6wek
Z zestawienia koszt6w wynika, ze w Szkole Podstawowej nr 2 i w nowo powstalej Szkole

Podstawowej nr 3 Srodki s4 wystarczajqce, natomiast w Szkole Podstawowej nr 1 do

zbilansowania zabraknie ok. 4.000,- zl a 2 Zespole Placowek Szkolnych w Przewloce ok.

23.000,- zlw zwiqzku z utworzeniem klasy VII'
Z-ca Burmistrza dodal, 2e przedstawione liczby zatrudnionych, nie zawsze pokrywaj4 sig z

liczb4 etat6w, w niektorych plac6wkach jest wskazana wiEksza liczba nauczycieli, gdyz s4

uzupelnienia etat6w
Przewodnicz4cy Komisji Oswiaty WiSniewski Adam nadmienil, ze uchwalony podzial na

obwody szkolne zapewnial obsadg uczni6w w klasach 0 i I, natomiast wystqpuje problem z

obsadq w klasach IV i VII, szczeg6lnie w Szkole nr 3. Zapytal, na jakim etapie jest rekrutacja?

Dyrektor przyszlej Szkoty Podstawowej nr 3 Turowski Andrzej odpowiedzial, 2e do klasy

IV wplyngio 5 wniosk6w a do kl. VII 13 wnioskow. Uczestniczyl w spotkaniach z rodzicami w

Sp ni i i Sp w 2, zorganizowany byl dzieri otwarty w szkole, ale zainteresowanie jest male'

By6 moze jest to tym spowodowane, 2e trzeba przyjSi do szkoly i dziecko zaprsa6.

f. Cnolatr Stanislaw podkreSlil, ze dyrektor stara sig robii wiele, by zachqcid rodzic6w, ale

widzg, Ze jest w tym osamotniony. Poza dyrektorem w tej szkole jest 49 innych nauczycieli,

gdyby ka1dy nauczyciel przekonal choiby jednego, dwoch rodzic6w do zapisania dziecka do

iej szkoly, to nie mielibySmy problemu. Zakladaj4c, 2e szkola nr I i szkol a nt 2 przyim4 po 7 5

uczniow, matematycznie wycho dzi, Ze do Szkoly nr 3 powinno byi zapisanych 30 uczni6w

klas IV.
Radny Wi5niewski Adam podkreSlil, 2e jest niescisloSc pomigdzy stanem obecnym a

ustaleniami, kt6re zostaly podjgte podczas prac zespolu ds. wdrozenia reformy oSwiaty.

Odczytal fragment protokoiu z posiedzenia komisji w dniu 16 lutego 2077 r, dotycz4cy iloSci

uczni6w: ,,Lesp6l, na podstawie danych statystycznych ustalil, 2e iloS6 dzieci w
poszczeg6lnych rocznikach bgdzie wystarczaj4ca, aby w trzech szkolach podstawowych na

ierenie miasta otworzyd po dwie r6wnolegle klasy z iloSciq uczni6w od 18 do 23. Maksymalna

iloSi uczni6w w klasie ni. rnor" przekraczac 25, ale chcielibySmy, aby w ka2dej klasie byla

mozliwo(c przyjgcia dzieci spoza obwodu lub spoza gminy" Z dzisiaj przedstawionego

zestawienia *yniku, ze w SP nr I i SP nr 2 klasy IV sq przewidziane w iloSci 3 oddzial6w to

nie koresponduje z ustaleniami komisji oSwiaty z 16 lutego . Zapytal,jak Pan Kierownik to

widzi dalej, bo ja ciemno.
Stanislaw Chojak odpowiedzial, 2e on r6wniez widzi ciemno to, 2e pan pzewodnicz4cy sig

nie wl4cza w dziatania promocyjne, nie ma pan takiego obowi4zku, natomiast je2eli 180

uczni6w podzielimy na szeSd to wychodzi 30. Jeleli ktoS zna tabliczkq mnozenia, to tak to

wychodzi, jeleli bgdzie po 25, a zalolylismy 2e bgdzie po 25, to nie ma szans na utworzenie
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szeSciu oddzial6w, bo bgdzie tych oddzial6w 8, natomiast klasy sportowe, kt6re nabrali$my
wczeSniej i one funkcjonuj4, one dalej musz4 funkcjonowai. Tak jak w tym roku
zaplanowaliSmy klasE jgzykow4 w szkole nr 3, zeby ta szkola r6wniez mialajakiS argument,
markg tej szkoly zaproponowaliSmy klasg jEzykow4 i r6wniez do tej klasy robimy nab6r z calej
gminy i nie tylko z gminy, spoza r6wniez. Czekamy, 2e to bgdzie atrakcyjna oferta dla
rodzic6w i ktoS, kto ma zdolne dziecko, predyspozycje jgzyka angielskiego, je2eli zechce
zapisa(, dziecko do tej szkoly - OK., bgdzie sig uczylo jEzyka angielskiego,bezwzglgdu na to
z jakiego obwodu ono jest, czy spoza gminy.
Radny Wi6niewski Adam nadmienil, 2e zna tabliczkg mnozenia, wl1cza sig w dzialania
promocyjne, pod jego kierunkiem uczniowie nagrali film promuj4cy szkolg, ale zastanawia
sig, co bgdzie dalej z klasami IV w szkolach, bo jak bgdzie po 3 oddzialy w szkolach Nr 1 i Nr
2,to dzieci bgd4 uczyly sig na 2 zmiany, czego reforma oswiaty miala unikac.
Burmistrz Parczewa zadal pytanie, czy iloSi dzieci w obwodzie Szkoly Podstawowej Nr 3
jest wystarczajqca, aby obsadzic oddzialy w tej szkole, gdyz te dzieci powinny uczEszcza(, do
szkoly w swoim obwodzie? Nie bgdziemy przeciez pompowac fla silg iloSci dzieci w SP1 i
SP2, kosztem szkoly nr 3. Czy dzieci, kt6re s4 przypisane do obwodu szkoly nr 3 jest
wystarczaj4ca do obsadzenia tych oddzialow, o kt6rych m6wimy? Czy ze strony dyrektor6w
szkol jest informacja do rodzic6w o podziale na nowe obwody?
Z-ca Burmistrza odpowiedzial, 2e iloSi dzieci jest taka, 2e mamy mozliwoSi utworzenia 8
r6wnoleglych klas IV. Obecnie jeszcze 31 dzieci jest nie przypisanych do Ladnej szkoly, to jest
dwie klasy. Za rok r6wnieZ trzeba bgdzie przeanalizowai sytuacj g i wazyc ilo6i klas tak, aby
zawsze po dwie klasy w ,,tr6jce" byly, natomiast renomy szkoly nie zbuduje sig w miesi4i,
mimo nawet ogromnego zaangalowania nalczycieli z dyrektorem na czele. lJwala, Le
informacja o prowadzonych remontach, dostosowaniu szkoly do nowych dzieci dala duzo.
Przez pierwszy rok w tej szkole bgd4 mniejsze klasy i nalely ruszyi przekonuj4c rodzicow, Le
warto posylai dzieci do tej szkoly.
Radna KopiS Monika zapytala, czy s4 jakieS programy przyszloSciowe odnoSnie
poszczeg6lnych rocznik6w?
Chojak Stanislaw odpowiedzial,, 2e byiy prowadzone rozmowy z dyrektorami, aby wyst4pii
do rodzic6w dzieci przypisanych do Szkoly Podstawowej nr 3, aby zadeklarowali zapisanie
dzieci do tej szkoty, aby rodzice mieli 6wiadomoS6, ze dziecko trzeba zapisac. W tej chwili
wynika, 2e ok. 30 dzieci wciE|nie jest zapisanych do zadnej IV klasy, one gdzieS sig znajd4.
Radny Wi6niewski Adam podsumowal, ze pan kierownik Chojak jest na stanowisku, ze dwie
klasy IV uda sig utworzy6 w SP3.
Radny Szych Henryk zapytal, czy w obliczaniu iloSci dzieci przewidywanych do klas
czwartych brano pod uwagg migracjg rodzin?
Chojak Stanislaw odpowiedzial, 2e wzigto to pod uwagg i iloSd dzieci przewidywan4 do klas
IV wyliczono na podstawie tych dzieci, kt6re frzycznie chodzqobecnie chodzqdo szkoly.
Radny Szych Henryk zapytal, o jakim profilu s4 klasy sportowe i czy z tego tytulu mamy
jakieS profity z budzetu paristwa?
- Czy dzieci spoza gminy ujEte s4 w statystyce?
chojak Stanislaw odpowiedzia\, Le dzieci spoza gminy s4 ujgte w statystyce.
Z-caBurmistrza zapytal,, ile jest dziecr do klas ) w SP nr 3?
Dyrektor Turowski Andrzej odpowiedzial, ze 3l dzieci do zer6wek i 31 do klasy I.
Z-ca Burmistrza, odnoSnie klas sportowych, odpowiedzial, 2e w SP nr 2 s4 to klasy
plywackie, natomiast w SP nr 1 klasy o profilu Gry zespolowe. Klasy sportowe byly powolane
gl6wnie w celu przyci4gnigcia dzieci z innych gmin. Na rok 20l7ll8 nie ma naboru do klas
sportowych, natomiast w p6Zniejszych latach moma bgdzie wznowi6.
Dyrektor SPI Jaroslaw Pastor poinformowal, 2e w klasach mlodszych mozna bylo
organizowad klasy sportowe o pewnych profilach, u nas o gimnastyce sportowej, kt6ra miala
ogolnie przygotowai dzieci do drugiego etapu, gdzie s4 gry zespolowe, ale nowe
rozporzqdzenie m6wi o profilu pilka nozna, i taki w czwartej klasie bgdzie profil.
Z-ca Burmistrza uwala ize :uczciwe bgdzie dokoriczyd do 8-mej klasy te klasy sportowe, kt6re
mamy. Nieuczciwe bylo by rozwi1zanie klasy sportowej w klasie czwartej po trzech latach,
natomiast nowych nabor6w na razie nie robimy, chcemy Zeby to siE ustabilizowalo, leby
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rodzice przekonali sig do nowej szkoty. Nie uwaza, Zeby przy kaldej szkole musialy byi klasy
sportowe, moze warto uruchomii w ktorejS szkole na stale klasy jgzykowe, wlaSnie w szkole

nr3.
Przewodnicz4cy Komisji OSwiaty WiSniewski Adam wspomniai, ze utworzenie klas
jgzykowych w SP3 zostalo juz ustalone podczas prac zespolu koordynujEcego wprowadzenie
reformy oSwiaty w gminie.
Radny Szych Henryk zapytal, cry byly robione symulacje finansowe wieloletnie, czy bEdzie
nas stai w perspektywie czasu na 3 szkoly podstawowe?

Z-ca Burmistrza odpowiedzial, 2e byty takie symulacje prezentowane na komisjach, iloS6

dzieci jest przewidywana na poziomte 2,7 szkoly, czyli niecale 3, ale za duho, heby bylo 2

szkoly.
Radny Srych Henryk zapytal, czy byla robiona symulacja, co bgdzie sig dzialo z finansami po

zmianie systemu przy znaw ania subwencj i ?

Z-ca Burmistrza odpowiedzial, ze przepisy zmieni4 sig od stycznia wigc w tej chwili nie

mozemy zrobic symulacji.
Radny WiSniewski Adam podkreSlil, 2e w zaloZeniach przedstawionych przez kierownika
Chojaka przyjmuje siE optymistycznie, ze w SP3 powstan4 dwie klasy IV i dwie klasy VII.
Czy maPan jak45 opcjg, jesli chodzi o organizacjg szkoly, gdyby sig okazalo, ze klasy IV i VII
w takiej iloSci w SP3 jedna nie powstanq?

Chojak Stanislaw odpowiedziil,,2e bEdzie mial opcjg jezeli Pan Przewodniczqcy powie, ze te

dzieci w og6le wyjdq poza gming Parczew to dam Panu opcjg, dam Panu opcjg jeSli Pan mi

wskaze do kt6rej szkoty przyjdq, ale przede wszystkim opcjg da dyrektor, wsp6lnie z
dyrektorem damy tak4 opcjg, natomiast dzisiaj mam opcjg heby zrobic wszystko wsp6lnie,

Zeby bylo tak jak zaplanowaliSmy i to jest optymalna opcja i najlepsza opcja: poczynt(

dzialania, 1eby rozloly(, po dwie klasy po r6wno do kazdej ze szkol, nie licz4c sportowych,

czy jEzykowej, jezeli daj BoZe uda siE tak4 uruchomii w SP3. To jest optymalna dla rodzic6W

dla bminy, dla nauczycieli opcja, Iepszej opcji nie ma i pracujmy nad t4 opcj4, robig wszystko

zeby ona od wrzesnia weszla w zycie. Jezeli Pan mi zagwarantuie, 2e te dzieci wyjd4 poza

Gming Parczew, to bgdzie inna opcja: nauczyciele bgd4 na golych lub niepelnych etatach i to
jest kolejna opcja, ale nie biorg tego pod uwagg, bo po prostu te dzieci w mojej ocenie nie

,"yf de pozanaszqgming i one gdzieS sig znajd4.

Z-ca Burmistrza dodal, Ze dzieci zostaly przypisane do obwodow, ale nie mozemy nakazac

rodzicom, aby zapisali koniecznie do tej szkoly'

Radny WiSniewiki Adam zapyta!., czy SPI i SP2 w tej chwili nie przyjmuj4 dzieci spoza

swoich obwod6w?
Dyrektor SPl, Iwona Kopifska zapewnila, 2e wszystkie dzieci przyjgte na kolejny rok

sziolny do klasy O, I, IV i VII s4 dziedmi zamreszkalymi w obwodzie, z pozostalymi

rodzicami rozmawiamy, wyjaSniamy i informujemy o wolnych miejscach w SP3, oprocz klasy

sportowej, w kt6rej jest 4 dzieci spoza obwodu. Pozostalym rodzicom z cigZ,krm sercem

odmawiam przyjgciado szkoly. Jezeli dzieci u nas zostanq,moZe by6 dwuzmianowoSi, ale w

tej chwili sig nie zanosi.

RaOna XopiS Monika zapytala, ile dzieci bgdzie w klasie IV sportowej w SP nr 1?

Dyrektor iastor Jaroslaw odpowiedzial, Ze obecnie wstgpnie na liScie do klasy sportowej jest

24 uczniow, 7 jest na liScie zapasowej/rezerwowej. Ostatecznie klasa sportowa zostanie

ustalona w sierpniu, zwiqzane jeit to z badaniami lekarskimi, je2eli dzieci przeidq badania

lekarskie zostan4 do tej 
'klasy 

zakwalifikowane, natomiast dlaczego dopiero w sierpniu?

Dlatego ze badania lekaiskie s4 terminowe i trzeba je robii dwa razy do roku, waznoS6 maj4

p6lroczn4, zatem gdyby robi6 je w tej chwili, rodzice musieli by trzy rary jeLdzi( do lekarza

i robi6 ptatne Uaaania. i.ti. oOpo*iem ile mam dzieci spoza obwodu w klasie sportowej, bo nie

wiem, bEdg wiedzial pod koniec sierpnia.

Z-ca Burmistrza nadmienil, Ze do SP nr 3 nie bgdzie dowozu, wigc tak bqdzie, 2e dzieci z

miasta bgd4 w tej szkole.
przewodniczqcy Komisji Oswiaty WiSniewski Adam podzigkowal za prezentowane

zestawienia, poprosil, aby byly one dostgpne w wersji elektronicznej. Apeluje o solidamoSd, bo

Sp nr 3 startuje z niekoriystnej pozycji, naleLy sig tej szkole kredyt zatfania i kredyt pomocy
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ze strony pozostalych, maj4c nadziejg 2e utworzenie malo licznych klas nie obci4ly
nadmiemie finans6w gminy w przyszloici. Dodal, 2e po zmianie systemu przyznawania
subwencji najbardziej korzystne finansowo bgd4 klasy 2l osobowe.
Dyrektor SP nr 2 Kopiriska Iwona zaprosila Paristwa radnych na obchody 50-lecia szkoly na
pi4tek, 12 maja.

Ad.8
Przewodnicz4cy posiedzenia WiSniewski Adam nadmienil, Le od jakiegoS czasu
prowadzone s4 prace nad usankcjonowaniem herbu i innych symboli gminy Parczew, poprosil
p. Sekretarz Gminy o przyblizenie informacji o zaawansowaniu tych prac.
P. Agnieszka Hawryluk - Sekretarz Gminy poinformowala, Le w ubieglym roku zostala
zawarta umowa z heraldykiem na kwotg 90.000,- zl, na wykonanie projektu sztandaru, herbu,
flagi stolikowej oraz lafrcuch6w: Burmistrza Parczewa i Przewodnicz4cego Rady. W dniu l8
kwietnia b.r. otrzymaliSmy opinig Komisji Heraldycznej. Komisja zwrocilauwagg na wielko6i
sztandaru, bo w proponowanych wymiarach mole byc zbyt cigaki. Opinia do wszystkich
przedstawionych symboli jest pozytywna. Wz6r jelenia w herbie gminy oparty jest na wzorze
herbu wojewodztwa. Jest to jelen krolewski iwzor ten jest Wzyjgty w Komisji Heraldycznej.
W momencie przedstawiania projektu uchwaly w tej sprawie chcielibySmy zawrzec takae
zasady uzywania tych symboli.
Przewodniczqcy posiedzenia nadmienil, i2 wplynElo pismo mieszkahc6w ul. Braterstwa
Broni o zmiang nez.vqr ulicy na Biskupa Tomasza Wilczyriskiego. Podpisalo sig ponad 50%
mieszkaric6w tej ulicy.
P. Sekretarz dodala, ze jest to 68Yo domostw.
Przewodnicz1cy zapytal.,jaka jest Scie2ka prawna, bo w trybie ustawy dekomunizacyjnej nie
moZemy zmienic nazry, gdyz zosta\a zmieniona na Akacjow4, chyba, Le uchylimy tamtq
uchwalg.
P. Sekretarz poinformowala, ze wyst4pila o opinig prawnq do mecenasa, czy mohna uchyli6
uchwalg, kt6ra nie weszla jeszcze w Lycie. Publikacja zostalachwilowo wstrzymana.
Radny Srych Henryk zapytal, czry w przypadku, gdy ulica bgdzie nosila nazwQ osoby
duchownej nie trzeba opinii wladz koScielnych?
P. Sekretarz odpowiedziala, Le nie trzeba,jest to wylqcznakompetencja Rady.
Radny Srych Henryk uwaila, ze blgdem bylo, 2e wczeSniej nie zapytano o zdanie w tej
sprawie mieszkaric6w ulicy.
Przewodniczqcy Rady Naumiuk Miroslaw uwaha,2e nalely sig nad wnioskiem pochylii, ale
nie wyobraza sobie, aby bez opinii radcy prawnego tak4 uchwalg podj4c. Musimy to zrobii
zgodnie zprawem.
P. Sekretarz nadmienila, 2e uchwaly wptyngly do nadzoru i nie ma jeszcze oficjalnego
stanowiska nadzoru. Do tych uchwal nie ma jeszcze oficjalnych opinii wigc mozemy
wstrzymai sig z publikacj4. Oczekujemy na opinig prawn4.

W zwi4zku z Wczerpaniem porz4dku, Przewodniczqcy posiedzenia podzigkowal za udzial
i zamLa4l wsp6lne posiedzenie komisji.

Przewodni cz4cy posied zenia:

(-) h, rbpotewska
iClr*,.uL

O Adam WSniewski
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